

German Unity and its learned lessons in Economy and Petroleum

If the world has been shaken in an influence of the occurrence of Soviet Union and communist eastern bloc fall, however, the unification of Germany has been an event which is not less influencing on the world. Despite both events are heading conversely whether in action or consequences resulting from it, however, some view that there is a relationship between both events, in consider that the division of Germany for the past forty years has been a live and continuous embodiment for the confrontation between the east and the west. It's assured that unification of Germany has cancelled global theories and insights whose status has been settled all over fifty years. The area of Germany has enlarged today and Germany has become in a complete sovereign. If the republic of GERMAN FEDERATION is considered in the view of analyst an "economic giant", Unified Germany has become today completely qualified for the practice of a principle role in the international society.

Prognoses haven't calmed down for a single day in regard to the German miracle and the process of comprehensive reformation which has activated in an unprecedented renaissance in history in order to rebuild the country which has completely been destroyed throughout war. Documentary films are still showing us steadily pictures about the status of complete destruction which Germany has reached in the year 1946. Wherever man looks, he never sees anything except scenes of destruction and ruination remains in different forms and status.

Germany has succeeded in a standardized time to perform the greatest operation of rebuilding the modern age has known.. the reformation process hasn't been limited to materialistic urbanization for towns and villages, but it has extended to constitute as well wide ranged operations for economic, social, intellectual and cultural reformation, the German people at whole was in insistence, enthusiasm and readiness

for getting involved in the battle of reformation and urbanization, which is in its vast concept a battle of life in itself.

It's apparent to us obviously that destruction, ruining and defeat which have influenced financial resources and economic assets which Germany has owned, have less influenced what influenced enthusiasm of German people and its insistence on regaining its rank. Human resources of German people have remained proper in all what it owns including forms of knowledge as well as expertise, skills and discipline as they were in no influence.

Suddenly, Germany has started to benefit from its great competences which it has developed among the country's preparation plan to be involved in a war in fields of chemistry, physics, engineering, logistics, communications, industry, aviation, medicine and pharmacy, which have seemed to be enormous in volume and content, and ready completely to be employed in peace service.

Even technology of rockets and space which it had developed to reach new horizons before the end of the war, competencies Germany hasn't been able any more to watch their development, however, they have become available for both the east and west to benefit from, what formed a technological revolution later in this field.

Germany has occupied today a suitable status being one of the principle partners influencing economic and financial life not only inside the European economic group only but on the range of the whole world.

In this frame, Germany has been capable to accomplish a new miracle represented in rebuild of the eastern part of it. Eastern Germany has become all over the past three years a model study case of development.

What Eastern Germany has achieved all over forty years equals what United Germany in this short period. Estimations refer that growth rates in living standards in the eastern part of Germany were about to exceed growth rates in western countries.

Reports inform that nearly 14000 projects and 16000 real estates are sold to German and foreign purchasers where their value exceeds 40 billion German Mark, Nearly 30.000 Hectares of agricultural lands have been sold and nearly another one million Hectares have been rented, employment contracts that nearly value 1.5 million and investments that value nearly 180 billion German Mark have been concluded. The start of the year 1994 has witnessed the greatest individual investment project, related to the setup of a modern petroleum refinery whose cost reaches 4.3 billion German Mark in consider that it is the greatest project Europe witnesses in such volume all over the past twenty years.

For the confrontation of medium and small projects need of a capital subsidy upon their construction, German banks approved the grant of great credits in an agreement frame between United government and major social and economic organizations in the country. Urbanization loans organization provided solely till the start of the year 1994 what equals in value 30 billion German Mark of loans sufficient to about 60.000 investment project of small and medium volume projects category.

Vast demand of labor force in the eastern part of Germany encourages involvement of nearly 400.000 laborer from eastern part in labors that are located in border regions they transfer to daily, nearly about 50.000 laborer from the eastern part share in the training on training programs in the western part, furthermore, nearly about 100 000 individual of western part population have transferred to the eastern part of Germany due to circumstances related to labor and investment.

Life is a field larger than economy or policy; however, cultural life is the most brilliant aspect in human life. Therefore, from this point of fact, United Germany Republic has been keen in the past to pay a great attention to cultural activities, in fact, it considered external cultural relationships as the third pillar in external policy, therefore, it dedicated credits amounted 1.2 billion German Mark in the year 1992, an amount which exceeds what the United States, Britain and France have expended in this field.

Recent statistics inform that there are about 17 million persons resort to teach German language in the world and that 11 million persons from this sum live in Medium and Eastern Europe only, the region in Europe where an enthusiasm status for the German experiment prevails.

It's a status of enthusiasm in which many third world countries share including Egypt.

We have no any other respond in this context except to confess that Germany which has been defeated in the war battle for fifty years ago, has been in a still victory in peace battle since that time.

Die deutsche Einheit und wichtige Lektionen im Bereich der Wirtschaft und der Erdölgewinnung*

Wurde die ganze Welt durch den Zusammenbruch der Sowjetunion und des kommunistischen Ostblocks tief beeinflusst, so war die Wiedervereinigung Deutschland ein nicht weniger bedeutendes Ereignis für die Welt. Obwohl beide Ereignisse im Hinblick auf ihre Ursachen und Folgen als entgegengesetzte Entwicklungen bezeichnet werden, meinen manche, dass es eine enge Verbindung zwischen ihnen gibt. Die Teilung Deutschlands war über die letzten 40 Jahre hinweg nämlich eine lebendige Verkörperung der Konfrontation zwischen Ost und West. Fest steht, dass die Wiedervereinigung Deutschlands zur Abschaffung mancher Theorien und Doktrinen, die 50 Jahre lang geherrscht hatten. Deutschland wuchs um Fläche und konnte seine Souveränität wieder erlangen.

Und wenn die Experten die Bundesrepublik Deutschland als einen „wirtschaftlichen Gigant“ betrachteten, so ist das vereinte Deutschland heute in der Lage, eine wichtige Rolle in der Welt zu übernehmen.

Die Rede über das deutsche Wirtschaftswunder und den in der Geschichte beispiellosen Wiederaufbau des durch den Krieg völlig zerstörten Landes hat nie aufgehört. Die Dokumentarfilme, die immer wieder produziert werden, vermitteln ein Bild vom verheerenden Zustand Deutschlands um 1946. Überall gab es nur Trümmer in jeder Form.

In einer Rekordzeit gelang es Deutschland, den größten Wiederaufbauprozess in der modernen Geschichte zu vollenden. Dieser Prozess beschränkte sich nicht auf den Wiederaufbau von Städten und Dörfern, sondern umfasste auch die Wirtschaft, die Gesellschaft und die Kultur. Das deutsche Volk war entschlossen, diesen Prozess

umfassender Reform, der im Grunde einen Kampf ums Leben war, erfolgreich abzuschließen.

Es wurde dadurch klar, dass die Niederlage und die Zerstörung der Wirtschaft und der Ressourcen Deutschlands den Willen des deutschen Volkes nur gering beeinträchtigen konnte. Die menschlichen Ressourcen Deutschlands einschließlich der Erfahrungen, der Fertigkeiten, des Fachwissens und der Selbstdisziplin der deutschen Arbeiter blieben also intakt.

Deutschland begann von den großen Mitteln und Möglichkeiten, die im Rahmen seiner Kriegspläne, nämlich in den Bereichen der Chemie, der Physik, des Ingenieurwesens, der Logistik, der Kommunikation, der Industrie, der Fahrzeugtechnik, der Medizin und der Pharmazie, entwickelt wurden, zu profitieren. Diese Möglichkeiten waren enorm und gut für die Anwendung auf friedlichen Zielsetzungen vorbereitet.

Sogar die Raketen- und Raumfahrttechnik, die Deutschland ansatzweise gegen das Ende des Kriegs entwickelte, aber nicht weiterführen oder abschließen konnte, konnte nun von Ost und West genutzt werden und führte zu einer technologischen Revolution.

Heute nimmt Deutschland den ihm gebührenden Platz als eine wirtschaftliche und finanzielle Großmacht nicht nur in der EU, sondern auch in der ganzen Welt ein.

Zudem gelang es Deutschland, ein neues Wirtschaftswunder zu vollbringen. Es konnte nämlich seinen Ostteil wiederaufzubauen, so dass Ostdeutschland innerhalb der letzten drei Jahre zum Vorbild einer erfolgreichen Entwicklungspolitik wurde.

Im oben erwähnten, kurzen Zeitraum konnte das vereinte Deutschland das erreichen, was die DDR erst in 40 Jahren schaffte. Die Schätzungen der Experten zeigen, dass die Wachstumsrate in Ostdeutschland die in den westeuropäischen Ländern fast übertrifft.

Aus den Berichten geht zudem hervor, dass ungefähr 14 000 Projekte und 16 000 Gebäude im Wert von über 40 Milliarden Mark an deutsche und ausländische Investoren verkauft wurden. Außerdem wurden 30 000 Hektar verkauft und eine Million Hektar vermietet. Darüber hinaus wurden ca. 1,5 Millionen Menschen fest angestellt. Schließlich wurden Investitionsverträge im Wert von ca. 180 Milliarden Mark abgeschlossen.

Zu Beginn des Jahres 1994 wurde ein Vertrag zur Gründung einer modernen Erdölraffinerie im Wert von 4,3 Milliarden Mark abgeschlossen. Das gilt als das größte Projekt, das in den letzten 20 Jahren in Europa durchgeführt wurde.

Um den neu gegründeten kleinen und mittleren Betrieben und Projekten den erforderlichen finanziellen Mitteln zur Verfügung zu stellen, boten die deutschen Banken im Rahmen einer Vereinbarung zwischen der Bundesregierung und den wichtigen, wirtschaftlichen und sozialen Institutionen im Land großen Kredite an. Allein die Kreditanstalt für Wiederaufbau bot Kredite im Wert von ungefähr 30 Milliarden Mark, die für die Finanzierung von ca. 60 000 kleinen und mittleren Investitionsprojekten ausreichten, an.

Der große Bedarf an Arbeitskräften in Ostdeutschland gewährleistet ca. 400 000 Menschen Arbeitsplätze in den Grenzgebieten zwischen West- und Ostdeutschland. Das heißt, dass diese Menschen jeden Tag von Westdeutschland nach Ostdeutschland fahren, und umgekehrt. Zudem nehmen ungefähr 50 000 Arbeiter aus Ostdeutschland an Ausbildungsprogrammen in Westdeutschland teil. Außerdem zogen ungefähr 100 000 Menschen aus beruflichen Gründen von Westdeutschland nach Ostdeutschland.

Da das Leben sich nicht auf die Wirtschaft und die Politik einschränken lässt, ist die Kultur sehr wichtig für ein fröhliches Menschenleben. Deswegen schenkt die Bundesrepublik den kulturellen Aktivitäten große Aufmerksamkeit. Kultur gilt als der dritt wichtigste Schwerpunkt seiner Außenpolitik und daher stellt Deutschland ungefähr 1,2 Milliarden Mark für die Förderung seiner kulturellen Beziehungen mit dem Ausland

bereit. Das ist mehr Geld als das, das von den USA , Frankreich und Großbritannien diesem Zweck gewidmet wird.

Laut Statistiken lernen derzeit ungefähr 17 Millionen Menschen weltweit Deutsch. 11 Millionen von ihnen leben in Mittel- und Osteuropa, wo die Begeisterung für das deutsche Experiment am größten ist. Diese Begeisterung wird von vielen Menschen in den Drittweltländern, darunter Ägypten, geteilt.

Wir können vor diesem Hintergrund nur sagen, dass Deutschland, das vor 50 Jahren den Krieg verlor, seither den Frieden gewinnt.